
Generalforsamling 

den 19. februar 2019 

Dronningeværelset 

 

Dagsorden: 

 

Punkt 1: Valg af dirigent og referent 

Dirigent: Kjeld A. Espersen 

Referent: Poula Andreasen 

 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og fortsatte til punkt 2 på dagsorde-

nen. 

 

Punkt 2: Fremlæggelse af bestyrelsens beretning 

Formand Egon Sørensens beretning: 

Mødeaktiviteterne i 2018 har været på niveau med tidligere år, og tilslutningen til møderne har 
været 10 til 15 personer og til foredragene 25 til 35 personer 
Samarbejdet med Varde Bibliotek er fortsat et stort plus for os. Det synliggør vore aktiviteter, og 
Salonen er et perfekt sted til vore foredrag. 
Foredragene i 2018 har været: 
30-01 Hvad døde Maren af. Dødsattester, jordmoderprotokoller og andre kilder v/ Erik Kann. 
03-04 Skifter er en vigtig kilde for slægtsforskere v/ Birgit Juul Kristensen. 
06-11 Mediestream v/ Ulrik Alster Klug. 
06-12 Fødselsstiftelsen i København v/ Hans Peter Poulsen. 
Foredragene vil jo altid være af svingende kvalitet. Jeg undrer mig meget over, at Ulriks foredrag 
om Mediestream ikke havde noget praktisk indhold. Det var en opremsning af, hvad han havde 
fundet, ikke hvordan han fandt det. Han plejer ellers at være seriøs nok. 
Ved vore Workshops har vi bl.a. haft følgende emner på programmet: 
Oplæg til begynderkursus i Legacy, søgning i FamilySearch, besøg hos Mormonkirkens Slægtshisto-
riske Center i Esbjerg, og hvad finder vi på DIS Danmarks hjemmeside. 
Det er stadigvæk meningen, at workshoppen skal bruges til hjælp og erfaringsudveksling. Der er 
måske kommet lidt mere diskussion og spørgsmål under møderne, men jeg må igen opfordre til 
mere aktivitet.  
P.t. er det sådan, at vi fra bestyrelsen kommer med et emne, som vi tager op, men på et tidspunkt 
stopper det. Vi løber simpelthen tør for emner. I må komme med noget input. 
Lørdag den 29-09 afholdt vi en Slægtsforsker Café på biblioteket. Vi var tre fra bestyrelsen, der 
stod til rådighed for besøgende. Der kom ikke så mange som sidste år, men bestyrelsen har beslut-
tet at forsøge igen i år. 
Der har i årets løb været afholdt 2 kurser. Begynderkursus i Legacy g begynderkursus i slægtsforsk-
ning. På begge kurser var der 10 deltagere. 
Vi vil gerne have ris/ros vedrørende kurserne. Der er p.t. ikke planlagt nye kurser. 
Der er ved årets udgang 50 medlemmer i foreningen. Det er en fremgang på 6. 
38 af de 50 medlemmer er også medlem af hovedorganisationen. 
De to hovedorganisationer DIS Danmark og SSF er blevet til en forening under navnet Danske 
Slægtsforskere. Der er oprettet et Lokalforeningsråd, der holder møde to gange om året. Hver lo-
kalforening kan deltage i møderne med to personer. Lokalforeningsrådet vælger to medlemmer til 



Danske Slægtsforskeres bestyrelse. Det første møde blev afholdt i oktober. Bestyrelsen har givet 
respons på de åbne spørgsmål, der var efter mødet, så jeg synes, de er kommet godt fra start. 
 
Efter beretningen var der lidt snak om foredragene og deres indhold. Der var enighed om at fortsætte med 

foredragene. Egon sagde, at vi nu har fået et katalog med diverse foredrag fra hovedforeningen til inspira-

tion. Det blev besluttet, at Egon medbringer kataloget til en workshop, så medlemmerne kan se det og 

komme med forslag til kommende foredrag. Man kunne måske bruge workshoppen efter et foredrag til at 

diskutere det. 

 

Beretningen godkendt. 

 

Punkt 3: Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

Carsten Michaelsen omdelte det reviderede regnskab og gennemgik det. 

Godkendt. 

 

Punkt 4. Kassereren fremlægger budget og bestyrelsens forslag til kontingent for året 

Carsten Michaelsen havde ikke lavet et specificeret budget, men sagde, at det ligner det fremlagte og god-

kendte regnskab for 2018, og at der er et overskud på 2.000-3.000 kr., hvilket bestyrelsen anser for pas-

sende, - vi skal ikke samle penge sammen. Bestyrelsen foreslog uændret kontingent på 75 kr.  

Vedtaget. 

 

Punkt 5. Ændring af vedtægterne 

Grundet sammenlægningen af DIS Danmark og SSF til Danske Slægtsforskere ændres navnet til Danske 

Slægtsforskere – Varde (kaldet DS-Varde). Samtidig ændres teksten i § 2 til:  

DS-Vardes formål er at skabe et regionalt forum og fremme interessen for slægtsforskning ved bl.a. ……. 

Godkendt. 

 

Punkt 6. Valg af medlemmer til bestyrelsen 

På valg er: Egon Sørensen, Ulla Pedersen og Poula Andreasen 

Alle modtager genvalg – genvalgt. 

 

Punkt 7. Valg af suppleanter til bestyrelsen 

Suppleanter: Åse K. Madsen og Kjeld A. Espersen.  

Begge modtager genvalg – genvalgt. 

 

Punkt 8. Valg af revisor og revisorsuppleant 

Revisor: Erik Mortensen 

Revisorsuppleant: Ole Nørskov 

Begge modtager genvalg – genvalgt. 

 

Punkt 9. Fastlæggelse af kontingent 

Som nævnt under punkt 4 fortsat 75 kr.  

Vedtaget. 

 

Punkt 10: Behandling af indkomne forslag 

Der var ikke kommet nogen forslag til behandling. 



 

Punkt 11. Eventuelt 

Der fremkom et forslag om at læse noget gotisk ved hver workshop. Det kunne foregå på den måde, at et 

medlem fremsender en tekst til bestyrelsen, som sørger for udsendelse til alle medlemmer sammen med 

reminderen.  

 

Dirigenten takkede for god ro og orden samt en god snak om de forskellige punkter. 

 

Poula Andreasen 

Referent 

23. jan 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 


